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»آبی روشن« اکرانش را شروع 
کرده؛ شرایط اکران به چه شکل است؟

 به نظــرم از لحــاظ طراحی مــواد تبلیغی و 
زمانبندی اکران، فیلم در حال حاضر شــرایط 
بسیار خوبی دارد و شــخصا از طراح پوستر و 
تیزر و دیگر مواد تبلیغی فیلم هم تشکر کرده ام. 
در مجموع از شرایط اکران فیلم راضی هستم 
و امیدم این اســت که در این شرایط مردم هم 
بتوانند فیلم را ببینند و از تماشــای آن لذت 

ببرند.

از استقبال و فروش فیلم راضی 
هستید؟

 با توجه به زمان اندکی که از آغاز اکران فیلم 
گذشته، هنوز نمی توان قضاوت کاملی درباره 
وضعیت فیلم در گیشه داشــت، اما احساسم 
این اســت که در ســایه تب و تاب سینمای 
کمدی که در سال های اخیر در گیشه سینماها 
برقرار بوده اســت، فیلم »آبی روشن« شرایط 
قابل قبولی دارد و واقعا امیــد دارم که همین 
روند را هــم ادامه دهد. معتقــدم قطعا تعداد 
مخاطبان ایــن فیلم در گذر زمــان بالاتر هم 

خواهد رفت.

همزمانی اکران فیلم با شــرایط 
روز جامعه و تب وتاب انتخابات در کشور 

تأثیری بر اقبال مخاطبان داشته است؟
فکر نمی کنم این شــرایط تأثیری بر وضعیت 
فیلم داشته باشد. شخصا معتقدم فیلم خوب، 
در هر شرایطی دیده می شــود. بهترین تبلیغ 
برای یک فیلم، کیفیت خود فیلم است. از این 
منظر خیلی وقت ها نباید شکست یک فیلم در 
گیشه را به گردن فروش بالای فیلم های کمدی 
انداخت. از همین منظر، شــرایط فروش یک 
فیلم در گیشه را هم صرفا نمی توان به شرایط 
و تحولات اجتماعی مرتبط دانست. این روزها 
شرایط کشــور تحت تأثیر برگزاری انتخابات 
اســت، اما معتقدم یک فیلم خوب در همین 
شرایط هم مخاطبان خود را به سینما خواهد 
کشاند. این جنس تحولات سیاسی و اجتماعی، 

معمــولا تأثیــر چندانــی بر 
عملکرد فیلم ها در چرخه 

اکران ندارند.

فیلم دوم شــما در حالی اکران 
می شود که هنوز خبری از اکران فیلم اول 

)در آغوش درخت( نیست.
  واقعیت این اســت که هدف گذاری و تلاش 
من در حرفه ســینما این است که تا زمانی که 
خدا به من عمری بدهد و توانایی فیلمســازی 
هم داشته باشــم، مقوله »خانواده« در تمامی 
آثارم جان داشــته باشد. احساس می کنم این 
مقوله آنقدر ارزشــمند و والاست که تا سال ها 
می توان درباره آن فیلم ســاخت. هم در فیلم 
اولم و هم در فیلم دومم، موتیف خانواده و روابط 
انسانی وجود دارد و تلاش بسیاری داشتیم که 
به لایه های عمیق انسانی ورود کنیم. در هر دو 
فیلمی که تا به امروز ساخته ام این نگاه وجود 
داشته و فیلم بعدی ام در هر ژانری باشد، باز هم 
همین ویژگی را خواهد داشت و همین جریان 

فکری را دنبال خواهم کرد.

درباره 2فیلم صحبت کردید؛ در 
هر دو فیلم اول و دوم تان تمرکز را بر مقوله 

»خانواده« گذاشتید؛ دلیل خاصی داشت؟
احساس من این است که اگر ما پرداخت درستی 
از مقوله خانواده نداشته باشیم و به درستی روی 
آن به عنوان یک پایگاه اجتماعی کار نکنیم، در 
کوتاه مدت، کشورمان این پایگاه را هم از دست 
می دهد. این پایگاه اجتماعی نعمتی است که 
هنوز در کشور ما وجود دارد و مانند هر نعمت 

دیگری، چــون »هســت« ارزش  آن را درک 
نمی کنیم. کشورهای دیگری هستند که امروز 
در حال تلاش برای به دست آوردن همین پایگاه 
هستند. می خواهند دوباره به چیزی دست پیدا 
کنند که ما امروز آن را داریم. متأســفانه چون 
این نعمت وجود دارد و در دســترس ماست، 
کمتر به آن بها می دهیم و روی آن کار می کنیم. 
باید روی این مقوله کار کنیم تا نســل جوان تر 
ما متوجه اهمیت خانواده باشــد. باید در این 
زمینه کار فرهنگی صورت بگیرد و چه بهتر که 
این نگاه در سینما تقویت شود. تصویری که در 
برخی از فیلم های سینمای ایران از خانواده ارائه 
شده و گهگاه همچنان هم می شود، به عقیده 
من تصویر درستی نیســت. اگر می توانید تنها 
3فیلم را در یک دهه گذشته سینمای ایران نام 
ببرید که به عنوان مثال در آن شــاهد ارتباطی 
ســمپاتیک میان یک پــدر و فرزند دخترش 
بوده ایم. آیا نمونه ای سراغ دارید که ارتباط میان 
یک زن و شوهر، ارتباطی سمپات برای مخاطب 
باشد؟ خیلی از این نمونه ها در سینمای ما کم 
پیدا می شود و متاسفانه احساس می کنیم اگر 
قرار اســت فیلم مان جذاب شود، باید برعکس 
این مسیر حرکت کنیم، درحالی که ما داریم با 
آثار خود به مخاطب اطلاعات می دهیم و او را با 

نگاه خودمان همسو می کنیم.

تلاش کردید امیــد را در فیلم 
جدید خود داشته باشید.

چرا ما خانــواده ای را نشــان نمی دهیم که با 
امید به آرزوهای خود می رسند؟ همین امروز 
اگر جریان موســیقی را در کشــورهای غربی 
دنبال کنید، می بینید کــه 90درصد این آثار 
مضامینی از جنس امید دارند و از لزوم امیدواری 
و دوری از یأس می گوینــد. آن وقت برخی از 
هنرمندان ما صرفا برای آنکه تصویری به ظاهر 
روشنفکر و به روز از خودشان ارائه دهند، سراغ 
موضوعاتی می روند که بالغ بر 50ســال است 
جهان از آنهــا عبور کرده اســت. اصلا وظیفه 
سینما این نیســت که گزارش دهد در جامعه 
چه خبر است. انسان ها می توانند برای چنین 
گزارشی سراغ صفحه حوادث روزنامه ها بروند. 
ما به عنوان فیلمساز وظیفه مان این نیست که 
بگوییم پیرامون مان چه می گــذرد، بلکه باید 
بگوییم دوست داریم پیرامون مان چگونه باشد. 
لااقل باید بگویم چطور می توانیم این شــرایط 
پیرامونی را بهتر کنیم. اگر مدام بخواهیم بگوییم 
ما این دردها را داریم آیا دردی دوا می شود؟ مگر 
جامعه امروز ما درد کم دارد؟ آنچه ما کم داریم، 
درمان اســت. وظیفه ما در سینما، نشان دادن 

همین درمان است.

از انتخاب بازیگــران بگویید از 
حضور مهران غفوریــان و مهران احمدی 
و البته اینکه چــرا غفوریان نقش کوتاهی 
داشت؟ مرتضی امینی تبار و سارا حاتمی را 

چرا انتخاب کردید؟
هر دوی این بازیگران )سارا حاتمی و مرتضی 
امینی تبار( جوان و توانمند و در عین توانمندی 
بسیار هم بااخلاق هستند و با آنها تجربه  خوبی 
در آبی روشن داشتم. این دو بازیگر با نقش های 
مدنظر ما تناسب و هماهنگی داشتند و از آنها 
برای حضور در فیلم دعوت کردیم. معتقدم هر 
دو بازیگر در سینمای ایران آینده دار هستند. 
به نظــرم بازیگرانی که توانایی درخشــش در 
نقش هــای کوتــاه را دارند، در ســینمای ما 
تعدادشان بســیار کم اســت. البته که علاوه 
بر  بازیگر، خود نقش نیز بایــد این ظرفیت را 
داشته باشد که بتواند به نقشی ماندگار تبدیل 
شود. به نظرم مهران غفوریان به دلیل استایل و 
شــناخت خوبی که از بازیگری دارد، به خوبی 

توانسته نقش ایوب را بازی کند.

»آبی روشن« دومین ساخته بابک خواجه پاشا بعد از فیلم سینمایی »در 

فهیمه پناه آذرگزارش
روزنامه نگار

آغوش درخت« این روزها روی پرده سینماست؛ فیلمی که این بار سازمان 
اوج از ساختش حمایت کرده و در جشنواره فیلم فجر امسال رونمایی شده 
است. در این فیلم بازیگرانی چون مهران احمدی، مهران غفوریان، مرتضی امینی تبار، سارا حاتمی و روح الله 
زمانی بازی می کنند. بابک خواجه پاشــا در این فیلم  ســراغ موضوعات خانوادگی رفته و در آن فضای 
شاعرانه ای مانند فیلم قبلی اش دیده می شود. خودش می گوید: این فضای شاعرانه بستگی به خود کارگردان 
دارد. در کارنامه سینمایی و تلویزیونی این کارگردان تولید چند سریال برای صداوسیمای شبکه استانی 
آذربایجان غربی دیده می شود. او همچنین در فیلم های »خورشید«، »قصر شیرین« و »عاشورا« به عنوان 
بازیگر ایفای نقش کرده و دستیار کارگردان فیلم »محمد)ص(« به کارگردانی مجید مجیدی هم بوده است.

سینما 
صفحه 
حوادث 
نیست

بابک خواجه پاشا، کارگردان سینما
از »آبی روشن« می گوید تغییر مسیر اسکار

مراسمی که دیگر آمریکایی نیست 

۴۴ درصد زنان و ۴۱ درصد از اقلیت های قومی و نژادی؛ این 
ترکیب آکادمی اسکار اســت. آکادمی بزرگ ترین ضیافت 
سینمایی ســال، تعداد رای  دهندگانش را به بالای ۱0 هزار 

نفر رساند.

تنوع  نژادی و قومی در اسکار 
وقتی اسکار ۲0۱5 اسکار سفید ها نام گرفت و نادیده گرفته شدن 
رنگین پوستان با اعتراض های گسترده روزنامه نگاران و منتقدان 
مواجه شد، درست یک ســال بعد فیلم »مهتاب« از راه رسید و 
اســکار بهترین فیلم ۲0۱۶ را دریافت کرد؛ فیلمی با محوریت 
سیاه پوستان و با موضعی همدلانه به دگرباشی. موفقیت مهتاب 
نه اتفاقی واکنشی که یک روند بود . تغییرات گسترده با دعوت 
از سینماگرانی که با ترکیب کلاسیک اعضای آکادمی همخوانی 
نداشت آغاز شد و در همین چند ســال اخیر بیش از ۲ هزار نفر 
با این هدف عضو آکادمی شده اند تا تعداد افرادی که اقلیت ها را 
نمایندگی می کنند افزایش یابد. حضور زنان و اقلیت های قومی 
و نژادی در میان اعضای آکادمی، حالا نتیجه اش را در فهرست 
برگزیدگان نشــان می دهد. این آکادمی ای است که تعداد قابل 
توجهی از اعضایش غیرآمریکایی هســتند. بــا تغییر هدفمند 
اعضای آکادمی طبیعی است که جهت گیری اسکار هم متحول 
شود. ترکیب بیشتر آمریکایی، بیشتر مرد و بیشتر سفیدپوست 
آکادمی حالا کمرنگ تر از همیشه شده است. با این ترکیب دیگر 
خیلی عجیب نیســت که محصولاتی که زیر ســقف سینمای 
مســتقل قرار می گیرند بیشــتر مورد توجه واقع شوند. امسال 
آکادمی علوم و هنرهای سینمایی اسکار از ۴۸۷ هنرمند و مدیر 
که با مشارکت خود در فیلم های سینمایی متمایز شده اند، دعوت 
به عضویت در این نهاد کرد.»بیل کرامر« مدیرعامل آکادمی و 
»جانت یانگ« رئیس آکادمی در این باره گفتند: »از اعضای جدید 
آکادمی امسال استقبال می کنیم و بسیار هیجان زده هستیم. این 
هنرمندان و متخصصان بسیار بااستعداد از سراسر جهان تأثیر 

قابل توجهی بر جامعه فیلمسازی ما گذاشته اند.«

دعوت از سینماگران ایرانی
بهرام بیضایی در ۲ شاخه کارگردانی و نویسندگی، برای عضویت 
در آکادمی اسکار دعوت شده اســت. او یکی از ۸ نفری است که 
امسال در بیش از یک شاخه به عضویت آکادمی درآمده است. 
همچنین مریم کشاورز در بخش نویســندگی و نسیم گرجی 
تهرانی در بخش تدوین و یگانه مقدم انیمیشن ساز ایرانی برای 

عضویت در آکادمی اسکار دعوت شده اند.

۱۹برنده اسکار در فهرست اعضای جدید آکادمی 
لیلی گلدســتون ســتاره فیلم قاتلان  ماه کامل، سلین سانگ 
کارگردان فیلم زندگی های گذشــته، آلیس دیوپ کارگردان 
فرانسوی و بازیگرانی چون جسیکا آلبا، کاترین اوهارا و فیونا شاو 
ازجمله ۴۸۷ هنرمندی هستند که برای پیوستن به آکادمی علوم 
و هنرهای تصاویر متحرک دعوت شده اند. در میان دعوت شدگان 
امسال، ۷۱ نامزد اســکار و ۱9 برنده اسکار به چشم می خورند.

اگر همه این هنرمندان دعوت آکادمی اسکار را بپذیرند، تعداد 
اعضای آکادمی به ۱09۱0 نفر می رسد که از این تعداد 993۴ 
نفر واجد شرایط رأی دادن در نودو هفتمین دوره اسکار در سال 
۲0۲5 خواهند بود. در سال های اخیر آکادمی تلاش های خود 
را بر افزایش تنوع در میان شاخه های خود متمرکز کرده است. 
تعداد مدعوین در چند سال گذشــته در حدود ۴00 نفر در هر 
سال باقی مانده که در قیاس با ۸۱9 دعوت شده در سال ۲0۲0 

کاهش یافته است.

نمایش خانگیکوتاه تر  از گزارش

پلان

 برادران »فرار از زندان« بازمی گردند 

برادران »فرار از زنــدان«، دومینیک پرســل و ونتورث میلر، 
دوباره با هم متحد می شــوند. به گزارش مهر به نقل از ورایتی، 
دومینیک پرسل و ونتورث میلر که در نقش ۲برادر در سریال 
»فرار از زندان« نقش آفرینی کرده بودند، در درامی با تمرکز بر 
نجات گروگان ها با عنوان »بازگرداندن« متحد می شوند. این 
ســریال که در یونیورســال تلویزیون در حال ساخت است، با 
حضور اسکات روزنبام به عنوان نویسنده و تهیه کننده اجرایی 
شکل می گیرد. گفته شده این ســریال با الهام از زندگی یک 
افسر اطلاعاتی مخفی واقعی که هنوز هم در این زمینه فعالیت 
می کند، یک تیم بسیار ماهر عوامل عملیاتی را دنبال می کند که 
در سراسر جهان به دنبال آزادکردن برخی گروگان ها هستند و 
در عجیب ترین و خطرناک ترین مکان های کره زمین این کار 

را انجام می دهند. 
پورسل و میلر در نقش ۲برادر به نام های لینکلن باروز و مایکل 
اســکافیلد در ۴فصل ســریال »فرار از زندان« از سال ۲00۶ تا 
۲009 بازی کردند. فصل 5 آن هم سال۲0۱۷ از شبکه فاکس 
پخش شد. این دو همچنین در سریال های »اسطوره های فردا« و 
»فلش« در کنار هم ظاهر شدند. جز »فرار از زندان« و »فلش«، 
پرسل بازیگر عناوینی چون »بلید: ترینیتی«، »نخبگان قاتل«، 

»آسمان سرخ خونی« و »سگ های کاهی« بود.

تلویزیون

 »ضد« همزمان در شبکه نمایش 
خانگی و تلویزیون 

همزمان با ســالروز هفتم تیرماه، فیلم سینمایی »ضد« به 
کارگردانی امیرعباس ربیعی روی آنتن شــبکه3 می رود و 

به طور همزمان به شبکه نمایش خانگی می رسد. 
»ضد«، به نویسندگی حســین تراب نژاد، روایتی از خلوص 
عشق تا جنون سیاست در دل یک واقعه تاریخی است. در 
خلاصه داستان این تریلر سیاسی آمده: هر کسی می تواند 
»ضد« باشد. این »ضد« می تواند حذف یک نفر یا یک ملت 

باشد... 
مهدی نصرتی، لیلا زارع، لیندا کیانی، نادر سلیمانی، مجید 
پتکی، روزبه رئوفی، عماد درویشی، مهشید جوادی، شیرین 

آقاکاشی و امین خانی بازیگران اصلی این اثر هستند.
فیلم ســینمایی »ضد« بــرای نخســتین بار در چهلمین 
جشــنواره فیلم فجر به نمایــش درآمد و نامــزد دریافت 
۷سیمرغ و برنده ۲سیمرغ بلورین بهترین نقش مکمل مرد 

و بهترین طراحی صحنه شد.

»لالایی« به شبکه نمایش خانگی 
می آید 

اولین تصاویر از مجموعه »لالایی« با بازی داریوش فرضیایی 
و امیرمحمد متقیان منتشــر شــد. داریــوش فرضیایی و 
امیرمحمد متقیان به زودی با یک ســریال کودک به شبکه 
نمایش خانگی می آیند. این مجموعه که »لالایی« نام دارد 
با حضور این ۲چهره حوزه کودک به همراه ســایر بازیگران 
سریال، به روایت داســتانی متفاوت برای کودک و نوجوان 
می پردازد. در این مجموعه جمعــی از بازیگرانی که در این 
ســال ها با فرضیایی در کارهای کودک کار کرده اند، حضور 
دارند و البته در این ترکیب چهره های متفاوت و حتی کمتر 
شناخته شــده نیز به ایفای نقش می پردازند. طی سال های 
اخیر شبکه نمایش خانگی کمتر محتوایی برای حوزه کودک 
و نوجوان ساخته است و تعداد سریال هایی که برای این سنین 
ساخته شده به زحمت به تعداد انگشتان یک دست می رسد؛ 
حال آنکه این روزها بخش زیادی از مردم اشــتراک سکوها 
و ســرویس ها را دارند و فرزندان همراه با آنها به تماشــای 

سریال های شبکه نمایش خانگی می نشینند. 
»لالایی« جدیدترین ساخته احمد درویشعلی پور است که 

برای پخش از فیلیمو تهیه و تولید شده است.

شهید رئیسی می گفت سینمای دفاع مقدس به تخیل نیازی ندارد 
انسیه شاه حسینی، کارگردان: شهید رئیسی به من گفت رویایم این است که وقتی مخاطبان به سالن سینما 
می روند و فیلم دفاع مقدسی می بینند، فکر کنند درون خاکریزها هســتند نه در سالن سینما. ایشان تأکید 

داشتند که سینمای دفاع مقدس احتیاج به تخیل ندارد./ سینما پرس

با پیشنهاد فیلمنامه نویس سریال »ممنوعه« به »کوچه ژاپنی ها« آمدم 
شیدا یوســفی، بازیگر: علی اصغری، نویســنده این فیلم ســینمایی به واسطه همکاری گذشــته ما در سریال 
»ممنوعه«، من را برای حضور در این کار به امیرحســین ثقفی پیشــنهاد داد و پــس از گپ وگفت های طولانی 

و صحبت درباره قصه حساس »کوچه ژاپنی ها« بیش ازپیش برای حضور در این فیلم مشتاق شدم. / صبا

صفحه آرا: محمدرضا محمدی تاش

قبل از دهــه ۸0فیلم هایی درباره افرادی کــه در جنگ حضور 
داشــتند ســاخته شــده و این موضــوع در دهه ۸0، شــکل 
اجتماعی تری به خود گرفت. بیشترین تولید از پرتره قهرمانان 
و سرداران جنگ به همان دهه  بازمی گردد، فیلم هایی که گاهی 
در تولید کیفی موفق نبودند و نتوانستند در جذب مخاطب موفق 
باشند. اما تولید مســتندهایی درباره سرداران شهید سرآغازی 

برای سبک و سیاق متفاوت تولید فیلم در سینما بود.
  با ساخت فیلم ســینمایی »ایســتاده در غبار« که روایتی از 
زندگی احمد متوسلیان داشت، سبک و ســیاق تولید فیلم ها 

تغییر کرد.
  مهدویان در همان سال ها تصمیم داشت از شهید بروجردی 
فیلمی بســازد اما ایــن کار هیچ وقــت تحقق نیافــت و البته 
محمدحســین لطیفی فیلم سینمایی این شــهید را ساخت؛ 
»غریب« با بازی بابک حمیدیان که مقطعی از زندگی شــهید 

بروجردی را به تصویر می کشید.
  از دیگر فیلم هایی که درباره قهرمانان جنگ ســاخته شــد 
»منصور« بود؛ فیلمی درباره زندگی شــهید ستاری که بعدها 

کارگردان دیگری نیز درباره این شخصیت فیلم دیگری ساخت.
  »مجنون« فیلمی درباره شــهید زین الدیــن بود که مهدی 
شــاه محمدی آن را کارگردانی کرده، فیلمی دربــاره فرمانده 
لشــکر۱۷ علی ابــن ابیطالــب)ع( در دوران دفاع مقدس و از 
فرماندهان ارشد سپاه پاســداران در طول جنگ تحمیلی بود 
که در ســال ۶3 در منطقه سردشــت در پی درگیری مستقیم 

با نیروهای مسلح دشمن در سن ۲5 سالگی به شهادت رسید.
  محمد عسگری هم سرگذشت شهید علی اکبر شیرودی را در 

»آسمان غرب« به تصویر کشید، روایتی سینمایی از خلبان شهید 
علی اکبر شیرودی و دیگر همرزمانش در هوانیروز ارتش که در 

منطقه غرب کشور حضور داشتند.
  »احمد« امیرعباس ربیعی با بازی تینــو صالحی بود که این 
بازیگر در نقش شهید احمد کاظمی جلوی دوربین رفت، فیلمی 
که زندگی این شهید را در ۱۸ســاعت ابتدایی زلزله بم و نقش 

شهید در این واقعه تراژیک به تصویر می کشد.
  »قرارگاه سری« مقطع مهمی از زندگی شهید علی هاشمی 
از فرماندهان مطرح دوران دفاع مقدس در شناسایی و طرح ریزی 
عملیات خیبر در قرارگاه سری نصرت را به تصویر می کشد. این 

فیلم به کارگردانی دانش اقباشاوی است.
  در حال حاضر علاوه بر سازمان اوج که به نوعی پیشرو در تولید 
فیلم های قهرمانان جنگ است، روایت فتح و سازمان سینمایی 
سوره هم در تلاشند که فیلم هایی در این زمینه بسازند. روایت 
فتح قرار است درباره شــهیدان چیت سازان، حسن آبشناسان، 
محسن وزوایی، سعید قهرایی و شــعبان نصیری فیلم هایی را 

تولید کند.

سرداران شهید در قاب دوربین
از »ایستاده در غبار« تا »موقعیت مهدی« و از »منصور« تا »آسمان غرب«
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 باید به تلخ ترین مسائل 
رنگ و بوی امید داد

در  »آبی روشن« هم مانند در آغوش درخت فضاسازی، 
لحن و ترکیب بندی را در فضای شاعرانه ترسیم کرده ایم. 
من از ساخت فیلم در این ساختار لذت می برم و دوست 
دارم در همین جنس از فیلمســازی بمانم؛ چراکه این 
نوع فیلم ها توأم با امید هستند و می توانند به تلخ ترین 
مســائل رنگ و بوی امید بدهند. البته باید بگویم این 
شاعرانگی به نوع نگاه و جهان بینی کارگردان بستگی 
دارد؛ اینکه فیلمساز از چه زاویه دیدی به جهان اطراف 
خود نگاه می کند و یکی از علاقه مندی های من در امر 
فیلمسازی نگاه به داستان از همین زاویه نگاه شاعرانه 

و انسانی است.

مکث
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چه کسانی در چه رشته هایی حق رأی 
دارند؟ 

نامزدها و برگزیدگان مراســم اســکار طی یک 
رأی گیری عظیم مشخص می شــوند. در مرحله 
اول از همه اعضای آکادمی خواسته می شود تا در 
رشته ای که به خاطرش عضو آکادمی هستند و از 
میان افرادی که صلاحیت حضور در بین نامزدها را 
دارند، برگزیده هایشان را انتخاب کنند. به معنای 
دیگر بازیگران، بازیگران نامزد اسکار را انتخاب 
می کنند و فیلمبرداران به همکاران خودشان رأی 
می دهند و... البته ســازوکار رأی دهی و انتخاب 
نامزدهای بخش هایی مثــل فیلم خارجی زبان و 
انیمیشن متفاوت اســت، ضمن اینکه همه اعضا 
می توانند در رأی گیری بخش بهترین فیلم سال 
شرکت کنند. در انتهای دسامبر یا ابتدای ژانویه 
هر سال مرحله نخست رأی گیری آغاز می شود. 
اواسط ژانویه نامزدها رســما معرفی می شوند و 
تقریبا هر ســال ۱5روز مانده به مراسم اصلی، 
رأی گیری نهایی شروع می شود و وقتی تنها 5روز 
به اسکار باقی مانده رأی گیری مرحله نهایی هم 
تمام می شود. از اینجا به بعد کار شرکت »پی دبلیو 
سی« هیجان انگیز می شود. یک گروه     6  نفره، تمام 
رأی های بخش های مختلف را بین خود تقسیم و 
شروع به شــمارش می کنند. هیچ بخشی به طور 
کامل دست یک نفر قرار نمی گیرد. به این ترتیب 
هیچ کدام نمی توانند نتیجه رأی گیری را متوجه 
شوند. شمارش که به پایان رسید 2 نفر از مهم ترین 
افراد، که وظیفه حضور در اسکار را دارند، اعداد 
به دســت آمده را با هم جمع می زنند تا برنده ها 
مشخص شوند. تا کنون هیچ وقت لازم نشده که پس 
از مراسم اسکار رأی ها مجددا مورد شمارش قرار 
گیرند. قبل از اعلام نتایج، آرای اعضای آکادمی 
به صورت دستی و بارها مورد شمارش قرار می گیرد. 
برای همه برندگان احتمالی2 پاکت مخصوص با 
نام آنها آماده می شــود و وقتی نتیجه معلوم شد 

پاکت های اضافی از بین می رود.

مکث


